
Rozważania Biblijne – 5 lutego 2023 

 

 
 
Drugie czytanie – z pierwszego listu do Koryntian  2, 1-5 
 
Bracia, przyszedłszy do was, nie przybyłem, aby błyszcząc słowem i mądrością dawać wam 
świadectwo Boże. Postanowiłem bowiem, będąc wśród was, nie znać niczego więcej, jak 
tylko Jezusa Chrystusa, i to ukrzyżowanego. I stanąłem przed wami w słabości i w bojaźni, 
i z wielkim drżeniem. A mowa moja i moje głoszenie nauki nie miały nic z uwodzących 
przekonywaniem słów mądrości, lecz były ukazywaniem ducha i mocy, aby wiara wasza 
opierała się nie na mądrości ludzkiej, lecz na mocy Bożej. 
 
 

1. Madrosc czlowieka nie jest w stanie pojac Tajemnicy Boga. 
 
Pawel mowi, ze przyszedl glosic Tajemnice Boga, ktora wypelnila sie w « Ukrzyzowanym 
Mesjaszu ». Zapewnia, ze to Jezus z Nazaretu jest Mesjaszem. Dobrze wie, ze nie takiego 
Mesjasza oczekiwano. Jego sluchacze doskonale znaja slowa z ksiegi Powtorzonego 
Prawa (21,22-23), ktore mowia, ze czlowiek skazany na smierc w imieniu Prawa i zabity, 
jest przeklety przez Boga. 
Tymczasem Pawel mowi, « Postanowiłem bowiem, będąc wśród was, nie znać niczego 
więcej, jak tylko Jezusa Chrystusa, i to ukrzyżowanego » Ukrzyzowany Mesjasz pokazuje 
nam czym jest prawdziwa Madrosc Boga – darem i przebaczeniem, odrzuceniem 
przemocy…Tymczasem madrosc ludzka, ograniczona i naznaczona siłą perswazji, sprawia, 
ze czlowiekowi trudno jest uslyszec Dobra Nowine. 
 



2. Pawel przemawia w sposob nowatorski. 
 
Nie zalezy mu na « blyszczeniu » swoja elokwencja. Wedlug niego, ona zupelnie nie pasuje 
do przeslania Ewangelii, gdyz ma w sobie elementy perswazji. Gloszenie Ewangeli nie 
polega na przedstawianiu swojej wiedzy i argumentowaniu jej. Wiara, podobnie jak milosc 
nie jest sprawa perswazji. Nie mozna jej tlumczyc czy udowadniac racjonalnymi 
argumentami. 
 
Jakze inaczej glosic tajemnice ubogiego i ukrzyzowanego Mesjasza niz w sposob prosty i 
ubogi? Mesjasz-Sluga moze byc gloszony tylko przez sluge. Czlowiek swiadomy swojej 
ulomnosci, gloszac Ewangelie, pozwala dzialac Duchowi Swietemu. 
To nie Pawel przekonal Koryntian ale Duch Swiety, ktory przenikal jego slowa sila mocy i 
prawdy, i pomogl im odkryc Chrystusa. Wiara nie opiera sie na madrosci ludzkiej ale na 
mocy Ducha Swietego. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



Ewangelia wedlug Mateusza 5, 13 – 16 
 
Wy jesteście solą dla ziemi. Lecz jeśli sól utraci swój smak, czymże ją posolić? Na nic się 
już nie przyda, chyba na wyrzucenie i podeptanie przez ludzi. Wy jesteście światłem świata. 
Nie może się ukryć miasto położone na górze. Nie zapala się też światła i nie stawia pod 
korcem, ale na świeczniku, aby świeciło wszystkim, którzy są w domu. Tak niech świeci 
wasze światło przed ludźmi, aby widzieli wasze dobre uczynki i chwalili Ojca waszego, który 
jest w niebie.   
 
 
 - Lampa moze byc ladna ale nie koniecznie. Jej pierwsza funkcja jest udzielanie swiatla, 
rozswietkanie pomieszczenia, w ktorym sie znajduje. Jesli slabo swieci to zle widzimy w 
ciemnosciach. 
 - Jesli chodzi o sol, to miesza sie latwo z pokarmem czy woda – szybko zanika; jednak jesli 
jej zabraknie, potrawa bedzie mniej smaczna czy wrecz niesmaczna. Zarowno swiatlo jaki i 
sol same w sobie nie maja znaczenia. Nabieraja go gdy sluza ziemi, ludziom, swiatu. 
Jezus mowiac swoim uczniom, ze sa sola i swiatlem dla swiata podkresla charakter misyjny 
ich poslania. 
 
Co wspolnego ma ze soba sol i lampa, do ktorych Jezus porownuje swoich uczniow ? 
 
 Sol podkresla smak i wartosc potraw, do ktorych sie ja dodaje. Lampa dobrze swiecac 
ukazuje piekno ludzi i swiata. Jednak zarowno ludzie, jak i swiat i potrawy, moga istniec tez 
bez soli czy bez swiatla. 
 
 Sol – gdy jestesmy « sola ziemi », ukazujemy ludziom smak ich zycia gloszac, ze 
Krolestwo Boze jest posrod nas, ze przejawia sie w gestach i slowach plynacych z milosci. 
Bo gdzie jest milosc, tam jest Bog.    
 
 Swiatlo swiata - jestesmy nim gdy ukazujemy piekno tego swiata, gdy nasze 
spojrzenie, pelne milosci, ukazuje prawdziwe oblicza ludzi i swiata. Aby byc jak sol i swiatlo, 
trzeba przede wszystkim prawdziwie kochac, takze byc dyskretnym i pokorym bo bez tego 
latwo « przesolic » potrawy czy zbyt mocnym (agresywnym) swiatlem wynaturzyc piekno 
tego, co oswieca. 
 
 Dzisiejsze czytania podkreslaja, ze gloszenie Dobrej Nowiny (ewangelizacja) nie jest 
podbijaniem czy zdobywaniem, ale sluzeniem z miloscia. 
 
 Czytany dzisiaj fragment ewangelii znajduje sie tuz przed fragmentem o 
blogoslawienstwach. Z pewnoscia oba te teksty maja cos wspolnego, uzupelniaja sie. 
Rozwijajac te mysl mozemy powiedziec, ze najlepszym sposobem na to, by byc prawdziwie 
« sola i swiatlem dla swiata » to zyc w duchu blogoslawienstw, wypowiedzianych przez 
Jezusa czyli zyc w opozycji do ducha tego swiata. Mozliwe, ze kazdy z nas jest powolany 
do wypelnienia innego blogoslawienstwa. 
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